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Protokół Nr XXXII/17  

z obrad XXXII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XXXII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się  

21 grudnia 2017 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 

w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że jeszcze przed złożeniem życzeń 

tradycyjnie jak co roku przyjmiemy światło z Betlejem, z Ziemi Świętej od 

harcerzy suwalskich. Poprosił o powstanie i zabranie głosu przez harcerzy.  

Komendant ZHP Suwałki Kamil Sokołowski przekazał: „chciałbym 

serdecznie w imieniu harcerzy podziękować dla Pana Starosty za zaproszenie  

i pamięć o harcerzach. W tym roku nasi harcerze z naszego Hufca po raz 25 

roznoszą Światło w Suwałkach, w Powiecie Suwalskim. Stało się to już pewną, 

naszą ćwierćwiekową tradycją. Miejmy nadzieję, że jeszcze dalej może do stu 

albo i więcej lat będziemy działać i roznosić to Światło niosąc tym samym dobre 

słowo o narodzinach naszego Zbawiciela Jezusa Chrystusa. Jeszcze w imieniu 

harcerzy chciałbym życzyć Państwu zdrowych, wesołych i pomyślnych Świąt i 

na ręce Pana Starosty składam takie skromne życzenia od harcerzy. Dodam 

jeszcze, że jak może większość z Państwa wie w następnym roku obchodzimy 

100 – lecie harcerstwa na Suwalszczyźnie, dlatego zachęcamy Państwa do 

włączenia się w nasze akcje. Mam nadzieję, że impreza będzie ponad tym 

wszystkim, będzie jedną, wielką, wspólną, harcerską imprezą. Nie ukrywam, że 

pewnie mamy tutaj kilku harcerzy działających na terenie dawnej chorągwi 

suwalskiej, może mają Państwo różne pamiątki, czekamy na wszelkie 

propozycje”. 

 Po czym nastąpiło przekazanie Światełka Betlejemskiego.  

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „bardzo dziękujemy harcerzom 

z Hufca Suwalskiego za pamięć, za to, że nam przekazali to Światełko 

Betlejemskie jako symbol pokoju i dobrej nowiny płynącej z Betlejem, myślę, 

że będzie nam świeciło przez cały rok i wspierało nas w dobrym działaniu, w 

zgodzie i na pomyślności mieszkańców powiatu suwalskiego. Wam również 

życzymy w przyszłym roku właśnie z okazji 100 – lecia istnienia harcerstwa 

polskiego na ziemiach polskich dużo, dużo sukcesów, satysfakcji z waszej 

działalności, bardzo ciekawej, potrzebnej mieszkańcom, zwłaszcza młodzieży, 

tam kształtują się właściwe patriotyczne postawy. Wszystkiego dobrego, 

wesołych świat Państwu życzymy”. 

Przewodniczący Rady oraz Starosta Suwalski w podziękowaniu 

przekazali harcerzom kosz słodyczy.   
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Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Państwo, już jesteśmy w tej 

atmosferze prawie wigilijnej, bo za chwilę rzeczywiście ta wigilia będzie. 

Chciałbym w swoim własnym imieniu wszystkim Państwu życzyć tradycyjnie 

wesołych, zdrowych świąt, tego żebyśmy doświadczyli faktycznie przyjścia 

Boga w naszych sercach, bo to wspominamy, bo wspominamy Boże Narodzenie 

i mam nadzieję, że ten spokój i radość w każdym z naszych domów zagości, w 

każdej naszej rodzinie. Chciałbym, żebyście też przekazali te życzenia swoim 

rodzinom, bo to są bardzo rodzinne święta i każdy o tym doskonale wie. Tak że 

wszystkiego najlepszego także na ten Nowy Rok. Tak jak tutaj wszyscy w tych 

różnych opłatkach uczestniczyłem wspomina się o tym 100- leciu nie tylko 

harcerstwa polskiego ale także 100 – leciu odzyskania niepodległości i to jest 

bardzo ważny rok, powinien on być dla wszystkich bo te 100 – lecie to tak 

naprawdę też nas do czegoś zobowiązuje. Zobowiązuje przede wszystkim do 

pamięci, ale także do tego, abyśmy wypełniali swoje obowiązki tam, gdzie 

jesteśmy jak najlepiej, albo jeszcze lepiej. Tak że czekają nas ogromne zadania 

w następnym roku. Mam nadzieję, że też będą większe pieniądze w powiecie, za 

chwile się okaże jakie, ten budżet, który dzisiaj pewnie będziemy przyjmować, 

mam nadzieję, że będą większe, to także życzenia dla nas mieszkańców naszego 

powiatu, żeby starczało na te wszystkie potrzeby nie tylko społeczne, ale przede 

wszystkim drogi, które są jednak bolączką naszego powiatu. Jeszcze raz 

wszystkiego dobrego, w moim imieniu, w imieniu Rady Powiatu Suwalskiego 

myślę, że Państwo Radni się do tego skłaniają, żebym te słowa powiedział. 

Bardzo proszę Pana Starostę o zabranie głosu”. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w imieniu Zarządu Powiatu również chcę zacząć może od 

podziękowań. Jesteśmy na finiszu roku 2017, więc najpierw  bardzo serdecznie 

dziękuję wszystkim za współpracę, za wspieranie nas w realizacji zadań 

powiatu, w realizacji zadań nie tylko tych ustawowych ale i wszelkich innych 

zadań, za to, że jesteście razem z nami w różnych ważnych momentach, 

ważnych dla samorządu powiatu suwalskiego. Mam tu na myśli oczywiście 

radnych powiatu, ale też i nasze jednostki i oczywiście naszych partnerów  

z jednostek, które z nami współpracują zarówno służby mundurowe jak też  

i wszystkie inne inspekcje, które tutaj współdziałają zwłaszcza w zakresie 

zarządzania kryzysowego i porządku, Szanowni Państwo, Święta Bożego 

Narodzenia to czas do odpoczynku, do refleksji, do radości w gronie rodzinnym, 

tego wszystkim bardzo serdecznie życzymy, zdrowych, wesołych świąt Bożego 

Narodzenia, pomyślności w Nowym Roku, w roku bardzo ważnym w naszym 

kraju jubileuszu 100 – lecia odzyskania niepodległości. Życzę wszystkim, 

żebyście się czuli pierwszoplanowymi Polakami. Dziękuję bardzo.”.  
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Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał w/z Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach – Pana Sławomira Kołakowskiego, 

Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach – st. bryg. 

mgr inż. Pana Bogdana Wierzchowskiego, Powiatowego Lekarza Weterynarii  

w Suwałkach – Pana Remigiusza Franciszka Kuleszę, Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach – Panią Elżbietę Bednarko, 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki – 

Pana Mirosława Szczesnego, Wojskowego Komendanta Uzupełnień  

w Suwałkach – Pana ppłk Jarosława Kowalewskiego, w/z Dyrektora Aresztu 

Śledczego w Suwałkach – kpt Michała Chrościelewskiego, Panią Urszulę 

Grabowską – przedstawiciela Delegatury Urzędu Celno – Skarbowego  

w Suwałkach oraz przedstawicieli ZHP Suwałki: Komendanta ZHP Kamila 

Sokołowskiego oraz Panią Elżbietę Leończyk.  

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał dyrektorów, 

kierowników jednostek organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Suwałkach – Panią Teresę Dzienuć, Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach, Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Suwałkach - Pana Marka Dziemiana,  Dyrektora Zespołu 

Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana Kazimierza Orłowskiego, 

Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, 

Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku i Kierownika 

Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku – Panią Bożennę Jadwigę 

Chmielewską, Skarbnika Powiatu – Panią Ewę Kamińską, Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza Powiatu – 

Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Celinę Puchalską, 

Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława Żukowskiego, Panią Halinę 

Wasilewską (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 15 radnych:  

 

1. Biłda Stefan 

2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Burzyński Marian 

4. Chlebus Andrzej   

5. Dziatkowski Marek  
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6. Gryszkiewicz Irena   

7. Kleszczewski Zbigniew    

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur    

10. Mackiewicz Grzegorz  

11. Mackiewicz Zbigniew   

12. Małachowski Sławomir  

13. Ołdakowski Szczepan 

14. Szwengier Stanisław   

15. Truchan Anna Danuta 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że otrzymał z Powiatu 

Sępoleńskiego list z podziękowaniem skierowany na jego ręce o treści:  

„w imieniu władz samorządowych powiatu sępoleńskiego serdecznie 

dziękujemy za okazanie samorządowej solidarności i przekazanie pomocy 

finansowej na łagodzenie skutków nawałnicy, która dotknęła nasz powiat. 

Rozmiar tragedii i strat jest olbrzymi, ale nie zostaliśmy z tym sami. 

Dziękujemy za odpowiedź na nasz apel o pomoc. Nigdy nie zapomnimy o 

Waszej solidarności. Z wyrazami szacunku Starosta Sępoleński Jarosław 

Tadych, Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart, Wicestarosta Andrzej 

Marach”. Oni również wysłali życzenia świąteczne i noworoczne, które również 

przekazuję Państwu i przypominam, żeśmy przekazali temu powiatu 20.000 zł  

w związku z tym huraganem, który ich dotknął.  

Nastąpił czas dzielenia się opłatkiem.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na wydzierżawienie nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2017 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXI/178/17  

z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 

rok”.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu              

na 2017 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego            

na lata 2017 – 2025. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji 

Polityki Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji  

Finansowej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji 

Promocji i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady 

Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2018 rok. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2018 – 2027. 

19. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi do zmiany 

porządku obrad sesji.  

 

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad XXXI Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń                     

w dniach 7 grudnia i 12 grudnia 2017 r. Państwo Radni otrzymali w dniu 

dzisiejszym. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 15 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 
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Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.  

 

Interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt z uwagi na jego 

bezprzedmiotowość. 

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na wydzierżawienie nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Starosty o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały.  

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowna Rado, sprawa związana jest z zamiarem przekazania w dzierżawę 

gruntów powiatu suwalskiego w gminie Raczki, które uważamy, że mogą być 

eksploatowane, jako złoża kruszywa. Ogłaszaliśmy dwukrotnie przetarg na 

sprzedaż tej działki, niestety nie znalazł się żaden nabywca i w związku z tym 

postanowiliśmy pójść praktyką jaką wcześniej stosowaliśmy w przypadku 

dzierżawy gruntów na żwirownię w Dowspudzie, W związku z tym chcemy 

ogłosić również tutaj możliwość dzierżawy z możliwością eksploatacji złoża 

kruszywa. To złoże jest wstępnie oszacowane, ilość ton kruszywa liczona jest w 

tysiącach, leży w sąsiedztwie działki, gdzie to kruszywo było wydobywane. 

Żeby umożliwić potencjalnemu dzierżawcy pozyskanie wszelkich koncesji i 

pozwoleń, to ten okres musi być dłuższy niż trzy lata, dlatego tez tutaj potrzebna 

jest zgoda Rady Powiatu zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami. 

Proponujemy ten okres dzierżawy pięcioletni. Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Promocji i Rozwoju 

Powiatu w dniu 14 grudnia 2017 roku. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 4). 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/181/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości na okres 

dłuższy niż 3 lata została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 5). 

 

Ad.8.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań powiatu realizowanych w roku 2017 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.   

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Dyrektora Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach o kilka słów wprowadzenia do 

przedmiotowego projektu uchwały.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, ta uchwała ma charakter 

taki klasycznie porządkujący już sprawy do końca z racji na to, że kwota 844 zł 

wróciła do nas, ponieważ jedna z osób nie skorzystała z turnusu 

rehabilitacyjnego. W związku z tym proponujemy przeniesienie tej kwoty, tam 

gdzie są potrzeby, mianowicie na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 

rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. Dziękuję”.   

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Polityki Społecznej w dniu 14 grudnia 2017 roku. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 6). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 
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przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 7). 

 Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 14 grudnia 2017 roku także 

Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych przy Staroście 

Suwalskim także pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały 

(załącznik Nr 8). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2017  

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych.   

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/182/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych 

w roku 2017 w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 9). 

 

Ad.9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXI/178/17 z 

dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie przyjęcia rocznego „Programu 

współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 rok”.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Naczelnika Wydziału 

Programowania, Inwestycji i Rozwoju o kilka słów wprowadzenia  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

Naczelnik Wydziału Programowania, Inwestycji i Rozwoju Konrad 

Charmuszko przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, jest to 

zmiana porządkująca, ponieważ w ostatnim czasie pojawiły się zmiany orzeczeń 

Wojewódzkich Sądów Administracyjnych w sprawie przyjmowania programów 

współpracy. W tej chwili przyjęte zostało takie orzecznictwo, że należy ten akt 

traktować jako akt prawa miejscowego. W związku z tym zmienia się niejako 

sposób publikacji tej uchwały. Powyższa uchwała będzie teraz publikowana w 

Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym i wchodzi w życie 14 dni od dnia 

publikacji. Dostaliśmy powiedzmy takie telefoniczne upomnienie od 
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Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego, że uchwała nie będzie uchylona, ale 

proszą o wprowadzenie tej korekty, i to jest właśnie ta korekta”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Promocji  

i Rozwoju Powiatu w dniu 14 grudnia 2017 roku. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 10). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę nr XXXI/178/17 z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie przyjęcia 

rocznego „Programu współpracy Powiatu Suwalskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2018 

rok”.  

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/183/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. zmieniająca uchwałę nr XXXI/178/17 z dnia 30 listopada 2017 r.  

w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Powiatu Suwalskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2018 rok” została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 11). 

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                 

na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały.  

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, w przygotowanym projekcie uchwały Rady Powiatu  

w Suwałkach w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 rok główne 

proponowane zmiany mające wpływ na wielkość budżetu to jest zwiększenie 
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planu dochodów i wydatków o kwotę 1.045 zł w związku z większymi niż 

planowano wpływami ze sprzedaży majątku i przeznaczeniem tych środków na 

zakup programu komputerowego do ewidencji środków trwałych w Zarządzie 

Dróg Powiatowych, zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 17.580 zł  

w związku z większymi niż planowano wpływami z usług związanych  

z noclegami i wyżywieniem w internacie. Pozyskane środki przeznacza się na 

wydatki w Zespole Szkół w Dowspudzie. Zwiększenie planu dochodów i 

wydatków o kwotę 14.227 zł w związku ze wzrostem liczby dzieci w rodzinach 

zastępczych z terenu gmin. Zwiększenie planu dochodów i wydatków o kwotę 

35.952 zł z tytułu przyjęcia do placówki opiekuńczo-wychowawczej większej 

niż przewidywano liczby dzieci z terenu innych powiatów. Chciałam 

powiedzieć, że w dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu, na 

którym przyjęto autopoprawkę do uchwały Rady Powiatu, która była wcześniej 

przyjmowana przez Komisje i polega ona na zwiększeniu planu dochodów o 

kwotę 1.304.678 zł w związku ze sprzedażą nieruchomości w Budzisku w dniu 

19 grudnia br. Jest to tylko częściowe wprowadzenie, pozostała kwota ze 

sprzedaży będzie w wolnych środkach. Po dokonanych zmianach budżet 

powiatu po stronie dochodów wzrośnie o kwotę 1.304.678 zł a wydatków 

zwiększy się o kwotę 69.254 zł. Planowana jest nadwyżka budżetu powiatu  

w kwocie 701.929 zł, która przeznaczona zostanie na spłatę zobowiązań. 

Dziękuję”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Dodał, że w 

dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu przyjął nowy projekt uchwały, który Państwo 

Radni otrzymali. Słyszeliśmy tu autopoprawkę.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był w części niezmienionej przez 

Komisję Finansową, Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 14 grudnia 2017 roku. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 12). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 13). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 
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przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 14). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2017 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/184/17  Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 15). 

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2017 – 2025. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik Powiatu o kilka słów 

wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwały.  

Skarbnik Powiatu Ewa Kamińska przekazała: „Panie Przewodniczący, 

Szanowni Państwo, wskaźnik spłaty zobowiązań zmniejszył się, ale chciałam 

powiedzieć, że taka znaczna zmiana tego wskaźnika dopuszczalnego jest  

w 2018 roku. Na początku roku wskaźnik spłaty zobowiązań i ten który 

wychodził z danych i dopuszczalny w 2018 r. był na granicy. W tej chwili z 5,45 

na 6,85 wzrósł po wprowadzeniu części sprzedaży tego majątku. Na razie 

wygląda dobrze”.   

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. W dniu 

dzisiejszym Zarząd Powiatu przyjął nowy projekt uchwały, który Państwo Radni 

otrzymali. 

Dodał, że projekt uchwały był w części niezmienionej opiniowany przez 

Komisję Finansową, Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 14 grudnia 2017 roku. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 16). 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

  Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 17). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 18). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2017 – 2025. 

  
za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/185/17  Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2017 – 2025 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 19). 

 

Ad.12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji 

Polityki Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Mackiewicz przekazał, że Komisja 

Polityki Społecznej na posiedzeniu w dniu 14 grudnia br. opracowała plan pracy 

Komisji na 2018 rok oraz przygotowała i przedłożyła Radzie Powiatu projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Polityki 

Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia planu pracy Komisji Polityki Społecznej Rady Powiatu w Suwałkach 

na 2018 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/186/17  Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Polityki Społecznej Rady 

Powiatu w Suwałkach na 2018 rok została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 

20). 

 

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji  

Finansowej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Mackiewicz przekazał, że Komisja 

Finansowa na posiedzeniu w dniu 14 grudnia br. opracowała plan pracy Komisji 

na 2018 rok oraz przygotowała i przedłożyła Radzie Powiatu projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Finansowej Rady 

Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia planu pracy Komisji Finansowej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 

rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/187/17  Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Finansowej Rady Powiatu  

w Suwałkach na 2018 rok została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 21). 

 

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji 

Promocji i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Mackiewicz przekazał, że Komisja 

Promocji i Rozwoju Powiatu na posiedzeniu w dniu 14 grudnia br. opracowała 

plan pracy Komisji na 2018 rok oraz przygotowała i przedłożyła Radzie Powiatu 

projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia planu pracy Komisji 

Promocji i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia planu pracy Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Rady Powiatu  

w Suwałkach na 2018 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/188/17  Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu 

Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 22). 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Mackiewicz przekazał, że Komisja 

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 14 grudnia br. opracowała plan kontroli 

Komisji na 2018 rok oraz przygotowała i przedłożyła Radzie Powiatu projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Suwałkach  

na 2018 rok: 
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za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/189/17  Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie ustalenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Suwałkach na 2018 rok została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 23). 

 

Ad.16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady 

Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. 
 

Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został projekt planu 

pracy Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok. Plan ten obejmuje zadania Rady 

Powiatu wynikające z przepisów prawa. Gdyby zaistniała taka potrzeba rada 

powiatu może w każdym czasie dokonywać zmian i uzupełnień w planie pracy.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego projektu uchwały.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez wszystkie Komisje 

Rady. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 24). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 25). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 26). 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu dzisiejszym 

zaopiniował pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia planu pracy Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/190/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu w Suwałkach na 2018 

rok została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 27). 

 

Ad.17.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

suwalskiego na 2018 rok. 
 

Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

14 listopada 2017 r. przedłożył Radzie Powiatu projekt budżetu powiatu na 2018 

rok, który został Państwu Radnym przekazany. 

Dodał, że projekt budżetu powiatu na 2018 rok opiniowany był przez 

Komisję Finansową, Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu, Komisję Polityki 

Społecznej oraz Komisję Rewizyjną. W dniu 7 grudnia 2017 r. wpłynęła opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

projekcie uchwały budżetowej Powiatu w Suwałkach na 2018 r. oraz 

możliwości sfinansowania deficytu, którą Państwo Radni także otrzymali.   

Również Komisja Bezpieczeństwa i Porządku przedłożyła Radzie 

uchwałę opiniującą projekt budżetu powiatu suwalskiego na 2018 rok   

w zakresie zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Starostę.  

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowna Rado, Drodzy Goście, ograniczę się do kilku najważniejszych danych 

dotyczących projektu budżetu, z tego względu, że Radni poznali już dokładnie 

ten projekt na posiedzeniach Komisji. W zasadzie te moja słowa to skierowane 

bardziej informacyjnie do gości tutaj obecnych. Projekt budżetu w tym roku w 

momencie jego przedstawienia jest kilka milionów wyższy w stosunku do 2017 

roku. Po stronie dochodów mamy kwotę planowaną do osiągnięcia 31.291.383 

zł z tego proszę Państwa subwencje i dotacje z budżetu Państwa stanowią aż 51 

%. W ogóle to świadczy o tym, że powiaty nie mają własnych źródeł dochodów, 

oprócz właśnie subwencji, dotacji,  dotacji z samorządów gminnych na wspólne 

zadania realizowane, możemy jeszcze uzyskiwać ze sprzedaży majątku co też 

czynimy, ale to jest taka działalność, która się kiedyś kończy. Mamy kilka 

takich pozycji dochodów za różnego rodzaju usługi prowadzone przez powiat, 

przez starostwo powiatowe, mam na myśli tutaj wydawanie pozwoleń na 
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prowadzenie pojazdów, czy też dowodów rejestracyjnych, czy też różnego 

rodzaju materiałów z wydziału geodezji, z Powiatowego Ośrodka Geodezji. To 

są takie główne pozycje naszych dochodów. Świadczy to o tym, że powiat tak 

naprawdę od początku, kiedy te powiaty 19 lat temu zostały utworzone nie  

do końca uzyskały pełnię praw tak jak mają inne szczeble samorządowe, mam 

na myśli gminy czy województwa. Jednym takim ważnym zadaniem, czy 

możliwością, czy cechą samorządu gminnego jest to, że oni uzyskują dochody 

własne z tzw. władztwa podatkowego, mogą ustalać podatki lokalne, my 

natomiast nie mamy takiej możliwości. A wydaje mi się, że to powinno być 

możliwe, chociażby z tego tytułu, że mamy bardzo ważne zadanie w postaci 

budowy dróg powiatowych. Mamy około 570 km dróg w tej chwili i trzeba z 

czegoś je remontować, oczekiwania mieszkańców są ogromne, a źródeł  

dochodów na tego typu zadania niestety nie ma i źródeł pozyskania tych 

środków w tej chwili  jest coraz mniej dla samorządów powiatowych lokalnych, 

oprócz Narodowego Programu Przebudowy Dróg  innych źródeł praktycznie nie 

ma. Czekaliśmy na środki z Unii Europejskiej, z Regionalnego Programu 

Operacyjnego, niestety nie są one nam dostępne. Korzysta z tego głównie samo 

województwo i z wyjątkiem trzech miast subregionalnych, mam na myśli 

Suwałki, Łomża i Bielsk Podlaski. Planujemy wydatki w przyszłym roku nieco 

wyższe niż dochody tj. kwota 31.841.383 zł, z tego wynika że również 

planowany jest niewielki deficyt w wysokości 550.000 zł. Taki deficyt i takie 

zadłużenie wynika z naszych możliwości finansowych i z wieloletniej prognozy, 

która musimy sporządzać i którą przyjmuje i zatwierdza Regionalna Izba 

Obrachunkowa. Ale mimo wszystko staramy się nie tylko administrować,  

nie tylko realizować te obligatoryjne zadania wynikające z różnych ustaw a też 

chcemy działać prorozwojowo, czyli przede wszystkim tak jak już 

wspominałem modernizować, remontować i budować drogi powiatowe, właśnie 

w tym budżecie jest wydatków majątkowych na kwotę 4.264.867 zł, to jest 

kwota na dzisiaj, myślę, że ona będzie rosła, za chwilę o tym też będziemy 

mówili mówiąc o potrzebie zwołania sesji styczniowej ze względu na to żeby 

wprowadzić pełne kwoty do realizacji zadań inwestycyjnych, ujętych w tym 

budżecie. Jeżeli chodzi proszę Państwa o wydatki to głównymi pozycjami to są 

te wydatki związane z realizacją zadań w zakresie polityki społecznej a więc 

oświata, wychowanie, pomoc społeczna a także pomoc rodzinie. One stanowią 

50 % wszystkich środków przeznaczonych na działalność powiatu. Działalność 

inwestycyjna w tym budżecie jest na razie na poziomie 13% wszystkich 

wydatków. Do tego jeszcze działalność Zarządu Dróg Powiatowych to jest 

około 7% wszystkich  środków. W sumie można powiedzieć, że na te działania 

związane z budową dróg, to nie tylko są tutaj drogi, ale jeszcze inne projekty, 

które chcemy realizować. Powiat złożył szereg wniosków o środki zewnętrzne, 

o środki unijne i tutaj już są niektóre zadania ujęte z tego względu, że te 

programy już są w trakcie realizacji, chociażby takie jak: „Własny biznes szansą 

na lepsze jutro”, czy też „Rozwój kompetencji kadr subregionu suwalskiego” 
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chodzi tutaj o kompetencje językowe, z zakresu informatyki, a także 

dokształcania w zakresie różnych zawodów. Jest to kwota na przyszły rok 

planowana w wysokości 936.000 zł. Ten projekt myślę, że z początkiem roku 

ruszy. Można się tutaj ubiegać o środki na studia podyplomowe, nie tylko przez 

bezrobotnych ale również przez zatrudnionych, którzy chcą podnosić swoje 

kwalifikacje. Kolejny projekt to jest „Rozwój kompetencji kadr subregionu 

suwalskiego – pozaszkolne formy kształcenia dorosłych” to oprócz tamtych na 

języki, na informatykę to jeszcze te kursy zawodowe, oraz projekt realizowany 

przez  nasz Ośrodek w Lipniaku tj. „Gotowi na zmiany!” jest to tez znaczna 

kwota bo 766.674 zł. Mamy złożonych również szereg projektów, które są  

w trakcie oceny, jeszcze nie wiemy, które z nich zostaną przewidziane do 

realizacji. Żeby nie przedłużać to wydaje mi się, że tyle informacji Państwu 

wystarczy. Radni tak jak powiedziałem mieli okazję poznać cały projekt 

budżetu i wydaje mi się, że będziemy go zmieniali dosyć często, będą wpływały 

nowe środki chociażby z projektów, a także mam nadzieję również z takich 

działań, które powiat będzie realizował ze sprzedaży majątku. Dziękuję bardzo i 

proszę w imieniu Zarządu Powiatu o uchwalenie tego budżetu, on jest 

bezpieczny, spełnia wszystkie warunki odnośnie zadłużenia i możliwości spłaty 

zobowiązań”.     

Przewodniczący Rady podziękował Panu Staroście za wystąpienie. 

Poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Powiatu w Suwałkach  

w sprawie projektu budżetu powiatu na 2018 rok.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, że: „Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Koleżanki, Koledzy 

Radni, Drodzy Goście, Komisja Finansowa zajmowała się tym projektem 

uchwały, niestety jest to ostatni budżet jaki będziemy przyjmowali w tym roku. 

Chcielibyśmy oczywiście życzyć dla Zarządu Powiatu i sobie, żeby ten budżet 

był jak największy, rekordowy w powiecie, i żebyśmy jak najwięcej mogli tych 

inwestycji przeprowadzić. Komisja oczywiście w dniu 14 grudnia br. 

zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu” 

(uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 28).  

Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 29). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 30). 
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 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Szwengier poinformował, 

że Komisja w dniu 14 grudnia br. po zapoznaniu się z opiniami 

Przewodniczących pozostałych Komisji zaopiniowała pozytywnie przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 31).  

 Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu w Suwałkach na 2018 r. (kserokopia uchwały Nr RIO.V-

00310-24/17 z dn. 6.12.2017 roku - załącznik Nr 32). 

 Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie opinii 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w przedmiotowej sprawie w zakresie 

zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli.  

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że Komisja Bezpieczeństwa  

i Porządku nie wniosła uwag w stosunku do przedłożonego projektu budżetu 

powiatu suwalskiego na 2018 r. w zakresie zagrożeń porządku publicznego  

i bezpieczeństwa obywateli (pismo znak: ORG.5511.7.2017 z dn. 20.12.2017 

roku – załącznik Nr 33).  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

projektu budżetu powiatu na 2018 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

 Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2018 r.: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/191/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu suwalskiego na 2018 r. została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 34). 

 

Ad.18.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2018 – 2027. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że wraz z projektem budżetu powiatu na 

2018 rok otrzymali Państwo również projekt uchwały Rady Powiatu  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2018 – 2027. 
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Dodał, że projekt powyższej uchwały opiniowany był przez Komisję 

Finansową, Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu, Komisję Polityki Społecznej 

oraz Komisję Rewizyjną.  

W dniu 7 grudnia 2017 r. wpłynęła także opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu w Suwałkach na lata 2018 – 2027 (kserokopia 

uchwały Nr RIO.V-00311-24/17 z dn. 6.12.2017 roku - załącznik Nr 35). 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 36). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Promocji i Rozwoju 

Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 37). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 38). 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Szwengier poinformował, 

że Komisja w dniu 14 grudnia br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 39).  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2018 – 2027: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XXXII/192/17 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 21 grudnia 

2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 



22 
 

Suwalskiego na lata 2018 – 2027 została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 

40). 

 

Ad.19.  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

  

 Przewodniczący Rady przekazał, iż ze względu na to, iż w miesiącu 

styczniu rozpoczynają się ferie zimowe, planowany termin sesji przypada  

na dzień 18 stycznia 2018 roku.  

 Radny Zbigniew Kleszczewski przekazał: „właściwie jest to oświadczenie 

radnego, ale korzystając z zależności służbowej chciałbym całej Radzie  

w imieniu Nadleśniczego złożyć najserdeczniejsze życzenia i przekazać te o to 

kalendarze, które już nie jako stały się taką tradycją”. Następnie przekazał 

kalendarze Radnym. 

 Przewodniczący Rady przekazał: „Szanowni Państwo, ja w swoim 

własnym imieniu chcę wszystkim Państwu Radnym przede wszystkim 

podziękować za ten rok pracy, który minął mam nadzieję owocnie, dziękuję 

Gościom za cierpliwość i za to, że przybywacie stale do nas. Dziękuje 

oczywiście Naczelnikom i Dyrektorom instytucji podległych Starostwu”.  

 

 Innych wolnych wniosków i oświadczeń nie wniesiono. 

 

Ad.20.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XXXII sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 15.05 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

               
                                                                  

                                                                                PRZEWODNICZĄCY RADY  

                                                                                             /-/ Grzegorz Mackiewicz 

Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 
 


